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Peperduur Gronings Forum doorgedrukt

R E D A C T I O N E E L
De kabinetsformatie en demissionaire status van het zittende kabinet 
zijn niet echt te merken in de Eerste Kamer, er is de afgelopen 
periode toch veel  wetgeving voorbijgekomen.
De Kabinetsformatie kwam ineens dichterbij toen het Financieel 
Dagblad aan Hendrik ten Hoeve een spilpositie toedichtte. U leest er 
meer over in deze nieuwsbrief. Spilpositie of niet, de rust van het 
komende reces zal worden gevolgd door een spannend nieuw 
seizoen, waarin de Statenverkiezingen en Eerste Kamerverkiezingen 
er weer aankomen. Belangrijk thema in de provincies is intussen de 
bezuinigingen. In diverse bijdragen komt dit thema terug, met als 
herkenbaar lijntje: een GS dat enerzijds wil bezuinigen, maar aan de 
andere kant wel fors geld over heeft voor eigen ambities…
Michiel van Harten, fractiemedewerker
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Uit de Senaat
In deze rubriek vindt u een selectie uit de vele onderwerpen die de afgelopen 
tijd op de agenda van de OSF- Eerste Kamer fractie stonden.     

Omstreden herindelingen gaan door
De OSF mist draagvlak bij de gemeentelijke herindeling van 
Wervershoof, Andijk en Medemblik (32.246). En de 
herindeling van Súdwest Fryslân (met Sneek en Bolsward als 
kernen, 32.242 ) mist bovendien samenhang, wat kan leiden 
tot onrust en verstoring van het evenwicht in de provincie. 
Deze kritiek uitte de OSF bij de behandeling van een reeks 
herindelingen in de Eerste Kamer. Na een uitvoerig debat, 
met veel protesterende Friezen op de tribune, bleek dat een 
meerderheid beide omstreden herindelingen laat doorgaan.

Ten Hoeve: ‘het voorstel voor de samenvoeging van 
Wervershoof, Andijk en Medemblik is onvoldoende gedragen 
door de bevolking en de regio om een bevredigende 
oplossing te kunnen bieden’.  ‘Datzelfde geldt voor Súdwest 
Fryslân, dat bovendien een gemeente oplevert van een
schaal die tot gevolg heeft dat er intern te weinig samenhang 
bestaat. Zeker  in de perifere delen van de te vormen 
gemeente leidt dit tot maatschappelijke onrust. En ook het 
evenwicht binnen de provincie wordt onder druk gezet’.

Hendrik ten Hoeve
Ten Hoeve onderbouwde zijn betoog met een reeks 
voorbeelden waaruit blijkt dat meerderheden in de bevolking 
van betrokken gemeenten tegen de herindeling zijn, en 
betrokken gemeentebesturen niet goed uit te leggen 
bewegingen maken, zonder de inwoners er over te 
raadplegen. ‘In feite lijkt door het kabinet de redenering 
gevolgd te worden, dat als de gemeenteraden éénmaal ja 
gezegd hebben er geen reden meer is om serieus naar 
bijvoorbeeld maatschappelijk draagvlak en inhoudelijke 
kwaliteiten van het voorstel te kijken. Daar zijn die 
gemeenten, in samenspraak met de provincie immers voor 
verantwoordelijk’.
De herindeling van Súdwest Fryslân is bovendien strijdig met 
een aangenomen motie in de staten, waarin GS wordt 
opgedragen geen positieve zienswijze te geven richting het 
kabinet.  De verbazing over het daarop volgende afwijkende 
standpunt van GS leidde zelfs tot een vervolgmotie. 
‘Misschien kan de staatssecretaris uitleggen hoe zij er toe 
gekomen is om een volstrekt heldere stellingname van de 
Friese Staten zo anders uit te leggen dan de bedoeling was. 
En hoe zij daar nu, na de laatste motie, tegen aan kijkt’.             

Vervolg op pag. 2
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Losgeweekt
‘De ROB bracht begin dit jaar het rapport “Vertrouwen 
op democratie” uit en constateerde een 
legitimiteitscrisis ten aanzien van het openbaar 
bestuur. De manier waarop partijen en politici invulling 
geven aan de democratie werkt niet meer. Voorzitter 
Wallage concretiseerde dat met “Instituties als de 
gemeenteraad zijn “losgeweekt” van de samenleving 
en kunnen hun vertegenwoordigende rol niet meer 
vervullen”. Is dat niet goed uitgedrukt wat wij hier nu 
zien gebeuren? En vindt de staatssecretaris dan toch 
dat wij achter die gemeenteraden aan moeten blijven 
lopen of doen wij dan te kort aan onze eigen 
verantwoordelijkheid’? 
De staatssecretaris wilde het debat met Ten Hoeve 
niet aangaan over diens stelling dat de burger zich 
eerst via verkiezingen moet kunnen uitspreken over 
het herindelingsstandpunt van hun gemeenteraad.

Een motie waarin gevraagd werd  om een 
Kamerbesluit over de herindeling in Súdwest Fryslân 
uit te stellen tot er meer duidelijkheid is over het 
standpunt van de provincie Friesland haalde het niet.

                 

Toch nog zoektocht naar alternatieven 
voor ontpoldering
De omstreden ontpoldering van de Zeeuwse 
Hedwigepolder (onderdeel van de al enige tijd geleden 
aangenomen Scheldeverdragen) is niet meer terug te 
draaien, maar de Eerste Kamer wil verder onderzoek 
naar alternatieven, en wil geen haast maken met de 
daadwerkelijke ontpoldering.

De OSF heeft bij het debat over de ontpoldering op 22 
juni ervoor gepleit dat een mogelijk kansrijk alternatief 
alsnog onderzocht wordt. Het alternatief, gemaakt door 
de Zeeuwse waterschappen, behelst een plan voor 
buitendijks natuurherstel door het aanleggen van 
schorren op diverse locaties in de Westerschelde, ter 
compensatie van het niet inpolderen van de 300ha 
Hedwigepolder. 
De OSF wil weten of dit alternatief,  tegen gematigde 
kosten en zonder ontpoldering,  kan voorzien in wat de 
Natura 2000 status vraagt. Meerdere fracties zien wel 
wat in dit alternatief, waarbij de Hedwigepolder zijn 
huidige functie van landbouwgebied zou kunnen 
behouden.

Hoed in de hand
Ten Hoeve: ‘ik denk nog steeds dat het geen zin heeft 
om nieuwe natuur te scheppen op een hoekje 
Nederlands cultuurland dat van zichzelf al mooi 

genoeg is. Zeker wanneer die beoogde herschepping 
moet gebeuren door het afbreken van de dijken die 
door de Zeeuwen nu juist beschouwd worden als de 
garantie voor hun veiligheid. En gelet op hun historie 
kan ik ze geen ongelijk geven dat ze met hun acties 
nog onverminderd doorgaan’. Ten Hoeve erkent dat 
het aannemen van de Scheldeverdragen niet meer is 
terug te draaien. 
‘Ik zou er erg voor zijn  als hier toch nog een keer 
serieus op gestudeerd en vooral, met de 
waterschappen over gesproken wordt. En dan, als 
blijkt dat er kansen zijn, aan Vlaanderen en aan de 
Europese Commissie wordt gevraagd of zij akkoord 
gaan. Met de hoed in de hand, want iets te eisen 
hebben we natuurlijk niet meer’. 

De meerderheid van de Eerste Kamer liet bij het debat 
op 22 juni weten geen versnelde procedure om de 
Zeeuwse Hedwigepolder in te polderen te willen, maar 
de normale Rijksprojectenprocedure. De crisis en 
herstelwet is op het project dan niet van toepassing, 
hoewel de minister aangaf dat dit juridisch niet kan 
worden aangepast. Ook wil de senaat dat alternatieve
natuurherstelmaatregelen in het Westerscheldegebied 
nogmaals worden overwogen.

Een SP- motie waarin de ontpoldering van de 
Hedwigepolder zonder meer alsnog als ongewenst 
wordt gezien, kreeg bij de stemming op 22 juni alleen 
de steun van VVD, ChristenUnie, SGP en OSF.

Fries blijft volwaardige taal in 
peuterspeelzalen
Het heeft wat voeten in de aarde gehad (zie ook de 
vorige OSF Nieuwsbrief) maar het kabinet is om. In de 
nadere memorie van antwoord op OSF vervolgvragen 
wordt alsnog erkend dat het Fries (als erkende 
minderheidstaal) een gelijkwaardige positie aan het 
Nederlands  dient te krijgen in de Friese 
peuterspeelzalen. (wetsvoorstel 31989 Wijziging van 
de Wet kinderopvang enz. (Wet OKE)) .

Op 22 juni kon de OSF in het afrondende debat 
concluderen dat de wet inderdaad kan bijdragen aan 
een verbeterde deelname aan ons onderwijs en een 
betere integratie in onze maatschappij van groepen 
van zowel allochtone als autochtone kinderen.
Ten Hoeve legde de positie van de OSF nog eens uit: 
‘We zijn het van harte eens met het streven om alle 
kinderen die dat nodig hebben via VVE de achtergrond 
te geven die op de basisschool als startniveau nodig 
is. Maar wij vinden ook, dat dit niet ten koste hoeft te 
gaan van opvoeding in eigen taal. En er zeker niet toe 
moet leiden dat wij ouders er toe proberen te brengen 
om slecht Nederlands met hun kinderen te spreken in 
plaats van goed Turks of Berbers of Arabisch of 
Koerdisch of bijvoorbeeld een Nederlandse streektaal. 
Is de minister het daar mee eens of kijkt hij daar toch 
anders naar? Dat zou natuurlijk best voorstelbaar zijn, 
want het is hier en daar populair om iedereen te willen 
dwingen, of op minst aan te willen moedigen, om 
alleen maar Nederlands te spreken, zelfs in de eigen 
huiselijke situatie'. Vervolg op pagina 3
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'Ik vrees dat een dergelijke verabsolutering van de eis 
van “alleen maar Nederlands” er ook toe geleid heeft 
dat de positie van de Friese taal in dit land, in het 
wetsontwerp en daarna expliciet ook in de memorie 
van antwoord veronachtzaamd is. Wij stellen met 
vreugde vast dat daar in de nadere memorie van 
antwoord even expliciet door de minister op terug is 
gekomen. De erkenning van het Nederlands en het 
Fries als gelijkwaardige rijkstalen leidt er toe, zegt de 
minister nu heel duidelijk, dat ook in de kinderopvang 
en de peuterspeelzalen gekozen kan worden om één 
van beide talen te gebruiken of juist beide. 
Kwaliteitseis voor kindercentra en peuterspeelzalen is 
het gebruik van het Nederlands en/óf het Fries'. 

Ten Hoeve stelde dat uit de gerezen onduidelijkheid 
blijkt dat het overleg tussen OCW en de provincie 
Friesland over taal kwesties niet optimaal verloopt. En:
‘er moeten nog enkele zaken beter en duidelijker 
geregeld worden, maar uiteindelijk is de echte 
strekking van het wetsontwerp daar niet mee gemoeid. 
Daarover zijn wij positief, omdat wij menen dat het 
inderdaad kan bijdragen aan een verbeterde deelname 
aan ons onderwijs en een betere integratie in onze 
maatschappij van groepen van zowel allochtone als 
autochtone kinderen. Als er tenminste voldoende geld 
voor beschikbaar blijft’.

FD: Fries benadert kabinet met PVV 
'zakelijk'
De journalisten Anne de Groot en Rik Winkel van Het 
Financieel Dagblad (FD) vermoeden dat de sleutel 
voor een ‘reliblank kabinet’ van VVD, CDA en PVV bij 
de OSF ligt. Samen met de SGP kan de OSF zo’n 
kabinet aan een meerderheid in de Eerste Kamer 
helpen.

Het FD schrijft: ‘Hij moet hardop grinniken als de 
suggestie aan hem wordt voorgelegd. Henk ten 
Hoeve, eerste en enige senator van de Fryske 
Nasjonale Partij (FNP) als 'kingmaker' van een 
nakende regering met CDA, PVV en VVD? “Hoewel 
het mijn gewoonte is om elk wetsontwerp zo zakelijk 
mogelijk te beoordelen, kan ik u zeggen dat ik zeer 
weinig affectie heb met de PVV” ‘.

In het FD reageren ook enkele politieke kopstukken op 
de mogelijkheid dat de OSF zo’n kabinet aan een 
meerderheid zou kunnen helpen.

Het FD concludeert: ‘de onderwerpen waarmee de 
geblondeerde Limburgse politicus graag de onvrede in 
de samenleving aanwakkert, staan ver van Ten Hoeve 

af. Hij is bijvoorbeeld een fervent voorstander van 
Europese integratie. Ten Hoeve: “met de manier 
waarop Wilders omgaat met immigratievraagstukken 
en de islam als godsdienst, en de consequenties die 
dat heeft voor mensen, kan ik niet uit de voeten” ‘.

Het artikel eindigt met een analyse van jarenlang 
collega-schooldirecteur Henk Stam. 
‘Hij noemt Ten Hoeve “de Wiegel van de FNP “. “Hij is 
politiek behendig en weet hoe hij moet zorgen dat 
dingen zo gaan als hij wil”.
In ieder geval behendig genoeg om de deur naar 
gedoogsteun niet helemaal dicht te slaan. Hoewel de 
man uit Stiens “absoluut kan uitsluiten “ dat hij het 
vooraf op een akkoordje gooit, vindt hij het evenmin 
redelijk om een regering met de PVV bij voorbaat af te 
wijzen. “Als er zo'n kabinet komt, zal ik dat zo zakelijk 
mogelijk bezien”.
“Als er ooit een moment was dat hij iets voor Friesland 
kan betekenen,dan is het nu wel”, denkt Stam.

Onafhankelijk senator Henk ten Hoeve stemt meestal 
links van het midden’, aldus het FD.

Bron: Financieel Dagblad dd 16 juni

Complimenten voor BES wetgeving        
Al diverse keren besteedden we er in de Nieuwsbrief 
aandacht aan. Maar nu kan het dossier worden 
afgerond: met 'veel respect, en complimenten' heeft de 
OSF samen met de rest van de Eerste Kamer op 11 
mei en op 6 juli ingestemd met een  reeks van 
wetsvoorstellen die dit regelen. 
Het land Nederlandse Antillen binnen het Koninkrijk 
der Nederlanden verdwijnt. Daarvoor in de plaats 
komen twee nieuwe landen: Curaçao en Sint Maarten, 
naast het al sinds 1986 bestaande land Aruba. De 
eilanden Bonaire, Sint Eustatius en Saba worden 
openbare lichamen binnen het land Nederland. De 
streefdatum is 10 oktober van dit jaar: 10-10-10.

Vervolg op pagina 4
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‘Van harte welkom’
De OSF (11 mei) is vooral positief over de 'grote 
aandacht die het Koninkrijk en de rijksdelen nu 
eindelijk hebben gekregen en de van alle delen van 
het Koninkrijk gebleken bereidheid om nu eens serieus 
aandacht aan elkaar te geven, zorg aan elkaar te 
besteden'. 
Ten Hoeve: ‘Nederland wordt straks drie 
eilandgebieden groter, met alle materiële en 
immateriële zaken die daarbij meekomen. Daarmee 
wordt aan de eilanden een passend staatkundig 
onderkomen geboden. Nederland wordt hier rijker van, 
misschien niet in geld maar wel in heel veel andere 
dingen. Ik hoop dat Nederland met wijsheid om zal 
kunnen gaan met deze nieuwe landgenoten en hen de 
ruimte zal bieden om zichzelf te blijven. En ook dat wij 
ze op 10 oktober eendrachtig en van harte welkom 
gaan heten’. 

Nederlanders met zelfbeschikkingsrecht
Ten Hoeve op 6 juli: ‘ik ben blij dat wij zover zijn dat wij 
straks de statuutwijziging kunnen goedkeuren die 
Curaçao en Sint Maarten autonomie geeft en van 
Bonaire, Sint Eustatius en Saba toch ook zo veel 
mogelijk autonome onderdelen van het land Nederland 
moet maken. Dit is naar mijn stellige overtuiging, wat 
door alle betrokkenen gewenst wordt, ook al blijft er 
voor velen nog wel meer te wensen en ook al blijven er 
politieke tegenstellingen over hoe de realisatie nu 
precies plaats vindt. Ook na deze statuutwijzigingen 
blijft voor alle eilanden gelden dat hun 
zelfbeschikkingsrecht onaangetast en 
onvervreemdbaar blijft. Maar voor dit moment en de 
voorzienbare toekomst leidt die zelfbeschikking er toe 
dat we met elkaar het Koninkrijk der Nederlanden 
eerst verbouwen en dan, hoop ik, verder opbouwen. 
Wij dragen allemaal het paspoort van dat Koninkrijk 
der Nederlanden, Curaçaoënaars, Arubanen, Sint 
Maartenaren, drie soorten BES Nederlanders, 
Hollanders, Limburgers, Friezen, Zeeuwen, en nog 
veel meer, inclusief al diegenen door eigen keuze daar 
toe gerekend mogen worden. Het is een gezamenlijk 
paspoort van al die verschillende volken en 
volksgroepen die, hoop ik niet alleen pragmatisch 
kiezen voor dit paspoort, maar ook bereid zijn zich met 
elkaar Nederlander te noemen. Het paspoort moet die 
boodschap uitdragen’. 

‘Voetbalwet regelt vooral ineffectieve 
repressie’
De wet Maatregelen bestrijding voetbalvandalisme en 
ernstige overlast 31.467 is aangenomen ondanks forse 
kritiek van D66, GroenLinks, Partij voor de Dieren en 
OSF.
Senator Engels, namens deze vier partijen: ‘het 
voorstel pretendeert veel, maar maakt dat geenszins 
waar. In wezen krijgen burgemeesters geen extra 
mogelijkheden om hooligans effectief aan te pakken.”,
Hij stelde vast dat de amendementen, die door de 
Tweede Kamer zijn toegevoegd aan dit wetsvoorstel, 
niet bijdragen aan de algehele kwaliteit van de wet. 

Hoewel het zwaartepunt van het wetsvoorstel nog bij 
de voetbalproblematiek ligt is de werkingssfeer van dit 
wetsvoorstel uitgebreid naar algemene overlast in de 
openbare ruimte. ‘Er lijkt in de Tweede Kamer al enige 
tijd sprake van een proces van bieden en overbieden 
om via toenemende repressie aan publicitaire druk 
tegemoet te komen.’
De amenderingen geven de burgemeester de 
mogelijkheid om de bewegingsvrijheid van  
overlastveroorzakers zonder duidelijke begrenzing te 
beperken. Verder kan de burgemeester de ouders van 
jonge kinderen ertoe verplichten, te voorkomen
dat hun kind ernstige overlast veroorzaakt: zij moeten 
ervoor zorgen dat de kinderen 's avonds niet 
onbegeleid op straat komen of zich ophouden in een 
gebied waar ze overlast
kunnen veroorzaken. Gebeurt dat toch, dan zijn de 
ouders strafbaar.
.
Kritiek uit de wetenschap
Inmiddels is ook uit de hoek van de rechtswetenschap 
de nodige kritiek op het voorstel gekomen. Deze kritiek 
concentreert zich voornamelijk op de tekortkomingen 
van dit wetsvoorstel ten aanzien van 
rechtsbescherming en grondrechten. Daarnaast komt 
uit deze hoek naar voren dat deze wet geen effectieve 
maatregelen toevoegt. In het geval van 
thuissupporters is er een sterker wapen beschikbaar. 
Terwijl voor uitsupporters het wetsvoorstel moeilijk 
toepasbaar is.

Balans
Naast deze zwaarwegende argumenten verstoort dit 
voorstel de balans tussen enerzijds repressieve en 
anderzijds preventieve maatregelen: ‘Als wij gedrags-
veranderingen willen, lijkt een toenemende inzet op 
repressie weinig produktief, met name als dat ten 
koste dreigt te gaan van de traditionele preventieve 
instrumenten, en als burgerrechten en de privacy 
steeds verder worden bedreigd’, aldus Engels.

Een motie over onderzoek naar de mogelijkheden om 
elementen uit de Engelse wetgeving in te passen in de 
Nederlandse wetgeving (EK 31.467, I) haalde het met 
algemene stemmen. De Engelse aanpak bevat de 
mogelijkheid van inname van iemands paspoort, 
uitbreiding van de omschrijving voetbalgerelateerd 
geweld en de rechterlijke 'banning order'. Met dat 
laatste kunnen mensen die zijn veroordeeld voor 
wangedrag, een stadionverbod van de rechter krijgen 
voor wedstrijden in binnen- en buitenland. Juist deze 
maatregelen lijken effectiever dan wat nu is geregeld 
in de voetbalwet, aldus D66, GL, PvdD en OSF.
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Kort nieuws uit de Eerste Kamer
In de periode vanaf eind april tot het zomerreces is weer een
fors aantal wetsvoorstellen gepasseerd. Een korte selectie 
uit de agenda volgt hieronder. Tenzij anders aangegeven zijn 
de wetsvoorstellen aangenomen, en heeft ook de OSF er 
mee ingestemd.

Initiatiefvoorstel-Ten Hoopen, Aptroot en Vos 
Versterking van de positie van leveranciers uit het MKB
(31.531) versterkt via een wijziging in de Mededingingswet 
de onderhandelingspositie van leveranciers met een beperkt 
marktaandeel. Met dit voorstel krijgen ondernemers met een 
gezamenlijk marktaandeel van maximaal 10 procent de 
mogelijkheid om mededingingsafspraken te maken. 
Tot nu toe mochten alleen afspraken gemaakt worden als 
het gezamenlijke marktaandeel niet hoger was dan 5 
procent. Daarnaast wordt de omzetgrens als onderdeel van 
de regeling geschrapt.
De OSF behoorde tot de tegenstemmers, omdat diverse 
voorbeelden zijn te geven waarbij de regeling ook de (heel) 
grote bedrijven de gelegenheid zou kunnen geven tot het 
maken van prijsafspraken, terwijl juist de bedoeling is alleen 
de positie van het MKB te verbeteren

Initiatiefvoorstel-Ten Hoopen, Slob en Van der Burg Wet 
kraken en leegstand (31.560)beoogt een strengere aanpak 
van kraken en het tegengaan van leegstand. De huidige 
strafbaarstelling van kraken wordt aangescherpt door kraken 
als misdrijf strafbaar te stellen en door de strafbaarheid niet 
langer afhankelijk te stellen van de duur van de leegstand. 
Tevens worden de mogelijkheden verruimd om leegstand 
van gebouwen (geen woonruimte) te bestrijden door
gemeenten de mogelijheid te geven om een 
leegstandverordening vast te stellen.
De OSF stemde (samen met alle linkse fracties) tegen 
vanwege de bureaucratie die de wet voor gemeenten 
meebrengt, terwijl het probleem van langdurige leegstand 
met de wet niet lijkt te kunnen worden opgelost.

Waterschapsverkiezingen na het instellen van een 
waterschap (32.273) Wanneer de instelling van een 
waterschap eerder of later plaatsvindt dan de reguliere 
waterschapsverkiezingen kan dat tot gevolg hebben dat in 
korte tijd achter elkaar verkiezingen moeten plaatsvinden. 
Doel van dit wetsvoorstel is om dat te voorkomen.

Tijdelijke wet pilot loondispensatie (32.165)
bevordert de arbeidsparticipatie van personen met een 
arbeidsbeperking door het voor een aantal werkgevers 
tijdelijk mogelijk te maken om minder dan het wettelijk 
minimumloon te betalen als een werknemer door een 
arbeidsbeperking minder productief is. Door dit voorstel 
ontvangt de werknemer een aanvullende uitkering van de 
gemeente. Dit is een tijdelijke regeling in een aantal door de 
minister aangewezen gemeenten. De regeling vervalt met 
ingang van 1 januari 2013.

Wijziging Rijkswet op het Nederlanderschap met 
betrekking tot meervoudige nationaliteit (31.813 (R1873))
Dit voorstel van rijkswet scherpt in de Rijkswet op het 
Nederlanderschap (RWN) de regels voor het afstand doen 
van de nationaliteit van het land van herkomst aan. Een 
persoon die het Nederlanderschap krijgt, moet in principe 
afstand doen van de oorspronkelijke nationaliteit. Deze 
afstandsverplichting gaat ook gelden voor een aantal 
migranten van de tweede generatie. Verder worden 
mogelijkheden om bij ernstige misdaden het 
Nederlanderschap te ontnemen aangescherpt.

Initiatiefvoorstel-Arib Wet Kinderombudsman (31.831 )
regelt de instelling van een Kinderombudsman. De indiener 
heeft dit initiatiefvoorstel ingediend omdat de regering een
door de Tweede Kamer aangenomen motie tot instelling van 
een Kinderombudsman niet wilde uitvoeren. De regering 
heeft aangegeven dat de in de motie genoemde taken in 
Nederland al worden uitgevoerd. De indiener was het daar 
niet mee eens.

Tijdelijke regeling in crisistijd voor langer en vaker 
tijdelijk contract voor jongeren tot 27 jaar ( 32.058)
verruimt tijdelijk de mogelijkheid om vaker en langer 
opeenvolgende arbeidsovereenkomsten voor bepaalde tijd 
aan te gaan met werknemers jonger dan 27 jaar. Doel is om 
jongeren in de huidige economische crisis langer aan het 
werk te houden. Hiermee wordt een arbeidsovereenkomst 
voor bepaalde tijd niet na verloop van drie, maar van vier 
tijdelijke contracten omgezet in een arbeidsovereenkomst 
voor onbepaalde tijd.

Via het aannemen van enkele moties trapte de Eerste 
Kamer op de rem bij de ontwikkeling van het Elektronisch 
Patienten Dossier (EPD):DeMotie-Dupuis (VVD) c.s. over 
de ontoereikendheid van de toestemmingsprocedure bij 
weigering door burgers om hun gegevens in het EPD te laten 
opnemen (EK 31.466, J)
De Motie-Slagter-Roukema (SP) c.s. over een 
communicatieplan van de regering waarin de stand van 
zaken wordt toegelicht en duidelijkheid gegeven wordt over 
het vervolgtraject (EK 31.466, L)
De motie-Tan (PvdA) c.s. over het voorkomen van het zetten 
van onomkeerbare stappen richting het elektronisch 
patiëntendossier (EK 31.466, O) 

Kijk ook eens op www.eerstekamer.nl (ook 
OSF fractiepagina, doorklikken onder 

Kamerleden), www.osf.nl
en de websites van de aangesloten partijen.
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  Het Land door-
Nieuws vanuit de provincies

Ouderenpartij NH hekelt ‘amputatie 
organisaties’
‘U draait de burger en de organisatie een rad voor de 
ogen’. Harde woorden van Piet Bruijstens  bij de 
behandeling van de Kaderbrief 2011 in de staten. 
In de Kaderbrief wordt een groot aantal bezuinigingen 
(€ 52 mln structureel) voorgesteld. 

Grootste pijnpunt voor de Ouderenpartij NH/VSP is dat 
GS zeer plotseling vele subsidierelaties met 
organisaties wil afbreken.
Bruijstens spreekt over ‘amputatie’: ‘jarenlang hebben 
de provincie en de politieke partijen zich met het werk 
van de organisaties geprofileerd. Al die tijd 
vertegenwoordigden die organisaties voor een groot 
deel het gezicht van de provincie op het terrein van 
welzijn, zorg, natuur, landschap en milieu. Veel 
discussies en besluiten in commissie en PS-
vergadering hebben dit werk ondersteund en zo is het 
een essentieel en substantieel onderdeel van onze 
provinciale activiteiten. Wat is dat voor een college van 
GS dat de band met die organisaties zo ineens wil 
doorsnijden. Wat lag meer voor de hand om in 2009 
een publieke discussie te starten met PS en de 
betrokken organisaties over de nieuw ontstane situatie 
voor de provincie?’

Rijke provincie
‘De provincie NH is al sinds de jaren negentig een rijke 
provincie en is dat nog steeds, zie de jaarrekening 
2009 eigenvermogen € 1,5 mld en € 1 mld aan 
deposito’s en nog € 400 mln NUON-geld in het 
verschiet. Zonder enig probleem kunnen we 
rijkskorting voor jaren uit eigen middelen opvangen.
Begin 2009 zegt GS in de Lentenota :“geen nieuw 
beleid meer gezien de financieel onzekere toekomst 
van de provincie” , een financieel gezond besluit.
Maar in werkelijkheid geheel in strijd met dat besluit 
voert GS voor de komende jaren (2011, 2012, 2013) 
€74 mln aan nieuw beleid op.

En zo creëert GS haar eigen tekort op de begroting en 
zegt naar de burger en organisatie wij moeten wel 
bezuinigen gezien ons begrotingstekort.
Wij kiezen een andere weg en willen dat de 
bezuinigingen op de organisaties één jaar uitgesteld 
worden. Daarmee krijgt GS de ruimte de hele 
problematiek rond de Kaderbrief nog een keer, maar 
dan op een bestuurlijk verantwoordelijke manier, aan 
te pakken en uit te werken, daarmee kan GS zich 

rehabiliteren voor de burger en de organisatie’, aldus 
Bruijstens.

Brabantse partij wil Natuurfonds
De Brabantse Partij is voorstander van een 
natuurfonds, spaar- en financieringsfonds voor 
ecologische investeringen in natuur. Aloysia Jetten op 
6 juli in de staten: ’u weet dat wij een droom hebben 
om een aan elkaar geschakeld natuurgebied door 
Brabant aan te leggen van Cuijk tot aan Woensdrecht. 
Het kan als wij dat met elkaar willen. Maar dan moet er 
natuurlijk wel geld voor gereserveerd worden’. 
De Brabantse Partij vindt dat, zeker nu de provincie 
krap bij kas komt te zitten, een natuurfonds bijdraagt 
aan een ‘dynamisch pluriform buitengebied waarin 
meerdere functies tot hun recht kunnen komen’ . Dat is 
van groot belang voor de kwaliteit van wonen, werken 
en recreëren, en ook een belangrijke vestigingsfactor 
voor bedrijven’. 

De Brabantse Partij vindt dat in de plannen van GS de 
Ecologische Hoofdstructuur en de ecologische 
verbindingszones er zeker tot 2014  financieel bekaaid 
van af komen. Er is geen ruimte voor nieuwe plannen, 
in tegenstelling tot wat er aan geld gereserveerd is 
voor economie en infrastructuur. 

FNP: bezuinigen op grote 
verkeersprojecten en op ambtenaren
De FNP heeft in het debat over de Kadernota 
Begroting 2011 gezegd dat de onderwerpen die 
belangrijk zijn voor de toekomstige taken van de 
Provincie ontzien moeten worden bij bezuinigingen. 
Zoals taal en cultuur, plattelandsbeleid en ruimtelijke 
ordening (landschap, bevolkingskrimp, woningbouw, 
herstructurering bedrijventerreinen). 

Fractieleider Kramer: ‘de FNP kan dit betalen door 
scherp te kiezen. Er moet worden geschrapt in de 
grote projecten van verkeer en vervoer. De “greep in 
de kas“ á 45 miljoen bij Verkeer en Vervoer van 
februari moet teruggedraaid worden. De 
coalitiepartijen hebben toen elk 15 miljoen gekregen 
voor eigen wensen. Dat geld was echter bedoeld om 
de kosten structureel te drukken. Niet om het direct 
weer uit te geven’. Kramer toonde aan dat de 
geplande grote projecten de structurele kosten voor 
rente, aflossing en onderhoud juist hoger maken. 

Volgens de FNP valt er verder ook niet aan te 
ontkomen dat de provincie straks met minder taken 
ook minder ambtenaren krijgt.
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Auke Bijlsma beëdigd als FNP statenlid

Auke Bijlsma is benoemd tot nieuw statenlid voor de 
FNP. Hij nam het stokje over van Marten van der 
Veen, die met een onderbreking elf jaar statenlid is 
geweest. Van der Veen is benoemd tot wethouder in 
Achtkarspelen. Auke Bijlsma, niet te verwarren met 
collega Douwe Bijlsma, was van 2006 tot 2007 ook al 
lid van Provinciale Staten voor de FNP.

Peperduur Gronings Forum wordt 
doorgedrukt
De Partij voor het Noorden (PvhN) en Stadspartij 
Groningen hekelen gezamenlijk de plannen om € 35 
miljoen uit te geven voor de aanbouw van het 
Forumgebouw, een cultuurpaleis in de stad Groningen. 
                          
‘Middelen uit het Regionaal Economisch programma
(REP) worden hiervoor ingezet. De positieve effecten
van het Forum zijn enkel op verwachtingen en hoop 
gebaseerd, en worden zwaar overtrokken. De burgers 
van de stad Groningen geloven hier niet in, maar de 
(nu nog) politieke meerderheid wil van geen wijken
weten’.

Beide partijen wijzen op de financiele onzekerheden 
en de geplande bezuinigingen van de provincie die tot 
en met 2015 oplopen tot strucutureel 34 miljoen euro.

Ontwerp van Groninger Forum

‘Andere economische speerpunten verdienen de 
voorkeur : toekomstvaste investeringen in 
duurzaamheid en bereikbaarheid. De partijen doelen 
op de verbetering van noodzakelijke wegen- (bijv. 
N33), spoorprojecten en andere kansrijke projecten in 
het Noorden: Eriba, Lifelines, en het programma 
onderwijs-arbeidsmarkt. Zo zal bijvoorbeeld de 

financiering van een mogelijke spoorlijn Heerenveen-
Groningen een veel grotere regionale impact voor stad 
en ommeland hebben, dan een door enkele partijen in 
de stad Groningen gewenst fysiek cultuurproject. Ook 
voor het project nieuwe Zuidelijke Ringweg Groningen 
zijn nog extra middelen nodig’.
.
Ondanks de weerstand gaat Groningen door met de 
ontwikkeling van het Groninger Forum. De 
gemeenteraad is 24 juni akkoord gegaan met de 
voorfinanciering.

Slotconclusie van 
informateur nummer 18:

‘Majesteit, laat het demissionaire 
kabinet deze periode maar 

afmaken..’

FNP: ‘pas op de plaats' meitsjen mei 
Sintrale As
De Statenfractie van de FNP is tegen de plannen voor 
een viersbaans Centrale As. Dat is een nieuwe 
dubbelbaans autoweg die van Dokkum in het noorden 
tot Nijegea in het zuiden gepland is. Statenlid Douwe 
Bijlsma: 'de coalitie zet vanwege bestuurlijk prestige 
een plan door dat is gebaseerd op achterhaalde 
inzichten'. 
De FNP is van mening dat nieuwe omstandigheden 

reden zijn om pas op de plaats te maken. Het gaat dan 
om bevolkingskrimp, verkeersontwikkeling en het feit 
dat veel lokale bedrijven hun aansluiting op de 
doorgaande weg kwijtraken. Bijlsma: ‘de leefbaarheid 
en bereikbaarheid van Noordoost-Fryslân kunnen ook 
worden geholpen met een 2-baans 'groene' weg en 
rondwegen om de dorpen heen. De reis duurt een 
paar minuten langer maar het mooie landschap wordt 
minder aangetast’.


